
Rada Powiatu Orodziskiego 
Protokół nr XIII/2025 

z XIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego 

w dniu 29 kwietnia 2025 roku 

XIII sesja Rady Powiatu Grodziskiego VII kadencji odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa 
Powiatu Grodziskiego przy ul. Dalekiej 11Aw Grodzisku Mazowieckim. 

Przed wejściami na salę obrad umieszczone zostały klauzule informacyjne dotyczące 

przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Powiatu 
Grodziskiego w celu realizacji obowiązku transmitowania i utrwalania za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. 

Klauzula stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu . 

Przewodniczący Rady Powiatu Grodziskiego Sławomir Kamiński poinformował, że obrady 
Rady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Ad. 1 Otwarcie XIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości, 
stwierdzenie quorum obrad. 

XIII sesję Rady Powiatu Grodziskiego o godz. 1700 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu 
Grodziskiego Sławomir Kamiński. 

Przewodniczący powitał zaproszonych gości oraz radnych. 

W sesji uczestniczyło 20 radnych, co stanowiło quorum uprawniające do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 

Nieobecny Wiceprzewodniczący Rady Piotr Wiaderny. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad był następujący : 

1. Otwarcie XIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego, powitanie zaproszonych gości , 
stwierdzenie quorum obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 
4. Informacja dotycząca wykonania zadań na rzecz zapewnienia dostępności osobom ze 

szczególnymi potrzebami w Starostwie Powiatu Grodziskiego jednostkach 
organizacyjnych w roku 2024. 

5. Podjęcie uchwał w sprawach: 
5.1 wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła " w Grodzisku 
Mazowieckim, 

5.2 wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim, 
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5.3 wyrażenia zgody na nieodpłatne zbycie w formie darowizny na rzecz Gminy Grodzisk 
Mazowiecki nieruchomości gruntowej, 

5.4 przyjęcia "Oceny zasobów pomocy społecznej w Powiecie Grodziskim za rok 2024", 
5.5 zmieniającej Uchwałę Rady Powiatu Grodziskiego Nr 72/X1/25 z dnia 27 lutego 

2025 r. w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie 
logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim i włączenia go do Zespołu Szkół 
Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku Mazowieckim, ul. Kilińskiego 8c, 05-825 
Grodzisk Mazowiecki, 

5.6 włączenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki z siedzibą 
w Grodzisku Mazowieckim do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 
w Grodzisku Mazowieckim, 

5.7 zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego na lata 2025 - 2035, 
5.8 zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2025 rok. 

6. Ocena stanu sanitarnego Powiatu Grodziskiego w 2024 roku. 
7. Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

7.1 o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
7.2 o pracy Zarządu w okresie między sesjami. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 
9. Interpelacje i zapytania. 
10. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 
12. Zamknięcie XIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu. 

Ad. 3 Prezentacja wniosków z sesji, Komisji Rady i stanowisko Zarządu Powiatu. 

W punkcie tym Starosta Marek Wieżbicki poinformował, że na terenie Gminy Żabia Wola temat 
doświetlenia bądź poprawy bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych będzie realizowany 
na drodze powiatowej 1519 relacji Kaleń - Żelechów, w rejonie przedszkola. Następnie 
Starosta wskazał pozostałe lokalizacje, a mianowicie: Baranów - przy Szkole Podstawowej 
w Bożej Woli, Grodzisk Maz. - droga Chrzanów Mały - Adamów około 200 metrów za rzeką, 
Jaktorów - Henryszew w rejonie zwężenia nawierzchni do granicy powiatu. Milanówek - ulica 
Kwiatowa w rejonie ulicy Wąskiej. Podkowa Leśna - ulica Jana Pawła II za ulicą Jałowcową 
w kierunku granicy naszego powiatu. Ponadto Starosta odniósł się do kwestii monitorowania 
sprawy komunikacji prowadzonej przez Grodziskie Przewozy Autobusowe w przypadku 
realizacji koncepcji nowej nitki kolei WKD w kierunku Nadarzyna. 

Radni nie wnieśli pytań. 

Ad. 4 Informacja dotycząca wykonania zadań na rzecz zapewnienia dostępności 
osobom ze szczególnymi potrzebami w Starostwie Powiatu Grodziskiego i jednostkach 
organizacyjnych w roku 2024. 

Informację, w formie prezentacji, przedstawił Koordynator ds. Dostępności Marcin Wójcik. 

Prezentacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 
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Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1 wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła " w Grodzisku 
Mazowieckim 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis. Dyrektor 
poinformowała m.in., że projekt zakłada dziesięcioletni okres najmu z Lecznicą Zachodnią 
"Medi West", która współpracuje ze Szpitalem od 1 O lat. Jest to powierzchnia 787,30 m2 

z używalnością czasową 20 godzin tygodniowo. Jest to obszar, w którym znajdują się aparaty 
i sprzęt medyczny i byłaby tam prowadzona działalność zabiegowa lub ambulatoryjna na rzecz 
Lecznicy Zachodniej "Medi West". Oddanie w najem pomieszczeń wraz z udostępnieniem 
aparatury i sprzętu medycznego nie będzie odbywać się kosztem procedur medycznych 
wykonywanych przez Szpital Zachodni w ramach kontraktów zawartych z Narodowym 
Funduszem Zdrowia, które winne być wykonywane w pierwszej kolejności oraz nie może 
naruszać warunków określonych przez Narodowy Fundusz Zdrowia. Wynajem tego obszaru 
dotyczy wynajmu tak naprawdę tylko 20 godzin tygodniowo i z tego "Medi West" korzysta 
najczęściej w granicach 40%. Lecznica nie ma żadnych zobowiązań wobec Szpitala. Z tytułu 
najmu Szpital pozyskuje odpowiednie środki, jak też i z tytułu wykonywanych usług 
medycznych na rzecz Szpitala. Usługi te są wykonywane zgodnie z cennikiem komercyjnym, 
który jest zawsze zawieszony i w "Medi West", i na stronie Szpitala. Szpital kupuje w "Medi 
West" usługi medyczne, chociażby takie jak wykonywanie badań na rzecz pacjentów 
ortopedycznych, badań bardzo specyficznych dotyczących stawów kolanowych, biodrowych. 
Roczny przychód z "Medi West"-u z wynajmu powierzchni to 88732,00 zł. Aktualna cena 
najmu za metr kwadratowy to 30,00 zł plus VAT. Roczny przychód z tytułu sprzedaży usług 
medycznych to 393 885,00 zł . W każdej umowie z "Medi West"- em i nie tylko jest zapis, który 
zabezpiecza Szpital, czyli w każdym czasie Szpital może wypowiedzieć umowę : "W razie 
wystąpienia istotnej zmiany okoliczności powodującej, że wykonanie umowy nie leży 
w interesie publicznym, czego nie można było przewidzieć w chwili zawarcia umowy, 
wynajmujący może odstąpić od umowy w terminie 14 dni od dnia powzięcia wiadomości 
o powyższych okolicznościach . W takim przypadku najemca nie może żądać odszkodowania 
z tytułu niewykonania pozostałej części umowy. Wypowiedzenie umowy nie powoduje 
zwolnienia najemcy z przywrócenia pomieszczeń sprzed stanu poprzedniego". 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań . 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Sławomir Pietraszek 
poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy czterech głosach "wstrzymujących się", podjęła 
uchwałę nr 85/XIIJ/25 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni 
Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana 
Pawła II w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 85/XIII/25 
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego 
Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

5.2 wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego Publicznego 
Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła " w Grodzisku 
Mazowieckim 

Omawiając projekt uchwały, Dyrektor Szpitala Zachodniego Krystyna Płukis powiedziała m.in., 
że występuje o wyrażenie zgody na oddanie w najem na okres 10 lat powierzchni 111,55 m2

, 

zlokalizowanej w bloku E na poziomie minus 1 Szpitala, na prowadzenie działalności Lecznicy 
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Zachodniej "Medi West" z zastrzeżeniem, że wynajęcie powierzchni nie będzie odbywać się 
kosztem statutowej działalności Szpitala i nie będzie miało wpływu na jego prawidłowe 
funkcjonowanie. Najem dotyczy powierzchni, za ścianą której jest zakład patomorfologii. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Sławomir Pietraszek 
poinformował o pozytywnej opinii Komisji. 

Rada Powiatu Grodziskiego, przy czterech głosach "wstrzymujących się", podjęła 
uchwałę nr 86/XIII/25 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni 
Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana 
Pawła II w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 86/XIII/25 
w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem powierzchni Samodzielnego 
Publicznego Specjalistycznego Szpitala Zachodniego im. św. Jana Pawła II w Grodzisku 
Mazowieckim stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 

5.3 wyrażenia zgody na nieodpłatne zbycie w formie darowizny na rzecz Gminy Grodzisk 
Mazowiecki nieruchomości gruntowej 

Projekt uchwały przedstawił Starosta Marek Wieżbicki. Powiat Grodziski jest właścicielem 
nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej działkę numer 16/6 o powierzchni 20 m2

, 

położonej w obrębie numer 0040 w mieście Grodzisk Mazowiecki. Działka ta powstała 
w wyniku podziału nieruchomości o numerze 16/3. Decyzję tę zatwierdził Burmistrz Grodziska 
w listopadzie ubiegłego roku. Działka 16/6 znajduje się w pasie drogi gminnej, ulicy 
Wólczyńskiej. Gmina Grodzisk Mazowiecki zwróciła się o przekazanie tej nieruchomości 
w celu uregulowania stanu prawnego drogi gminnej. Zgodnie z ustawą o gospodarce 
nieruchomościami darowizna nieruchomości stanowiącej przedmiot własności Powiatu 
dokonywana jest za zgodą organu uchwałodawczego. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu i Współpracy Europejskiej Sławomir Pietraszek 
poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 87/XIII/25 w sprawie wyrażenia zgody na 
nieodpłatne zbycie w formie darowizny na rzecz Gminy Grodzisk Mazowiecki 
nieruchomości gruntowej (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 87/X1I1I25 
w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne zbycie w formie darowizny na rzecz Gminy 
Grodzisk Mazowiecki nieruchomości gruntowej stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu). 

5.4 przyjęcia "Oceny zasobów pomocy społecznej w Powiecie Grodziskim za rok 2024" 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Katarzyna Dłuska. 
Przedstawienie Radzie Powiatu i przyjęcie przez Radę Powiatu oceny zasobów pomocy 
społecznej wynika z artykułu 16a ustawy o pomocy społecznej. Jest to dokument, który 
podsumowuje rok 2024, to co na terenie powiatu mamy, jeśli chodzi o infrastrukturę, zasoby 
kadrowe, współpracę z organizacjami pozarządowymi, aktywność projektową w zakresie 
wsparcia mieszkańców powiatu. Dokument określa wszelkie obszary działalności 

wsparciowej: pieczę zastępczą, wsparcie osób niepełnosprawnych, pomoc społeczną 

i przeciwdziałanie przemocy domowej. W dokumencie zawarte są takie same dane, które 
zostały radnym przedstawione na poprzedniej sesji. 
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Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Wojciech Hardt poinformował, że opinia Komisji 
jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 88/XIII/25 w sprawie przyjęcia "Oceny 
zasobów pomocy społecznej w Powiecie Grodziskim za rok 2024" (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 88/XIII/25 w sprawie przyjęcia "Oceny zasobów 
pomocy społecznej w Powiecie Grodziskim za rok 2024" stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu). 

5.5 zmieniająca Uchwałę Rady Powiatu Grodziskiego Nr 72/XI/25 z dnia 27 lutego 
2025 r. w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie 
logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim i włączenia go do Zespołu Szkół 
Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku Mazowieckim, ul. Kilińskiego 8c, 05-825 
Grodzisk Mazowiecki 

5.6 włączenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki z siedzibą 
w Grodzisku Mazowieckim do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 
w Grodzisku Mazowieckim 

Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Powiatu Grodziskiego Nr 72/XI/25 z dnia 
27 lutego 2025 r. w sprawie założenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie 
logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim i włączenia go do Zespołu Szkół 
Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku Mazowieckim, ul. Kilińskiego 8c, 05-825 
Grodzisk Mazowiecki oraz projekt uchwały w sprawie włączenia Branżowego Centrum 
Umiejętności w dziedzinie logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim do Zespołu Szkół 
Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku Mazowieckim przedstawił Wicestarosta Stanisław 
Firlej. 

Branżowe Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki zostało założone uchwałą z 27 lutego 
2025 roku i włączone do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych w Grodzisku Mazowieckim. 
Tym samym rozpoczął się drugi etap realizacji projektu finansowanego z Krajowego Planu 
Odbudowy. Niemniej, funkcjonowanie Branżowego Centrum Umiejętności oraz wdrożenie 
KPO w naszym systemie oświaty wiązało się z uzyskaniem opinii Kuratorium Oświaty 
w zakresie włączenia do Zespołu Szkół. Po uzgodnieniach z Mazowiecką Kurator Oświaty, dla 
uporządkowania i lepszej przejrzystości, wskazane jest rozdzielenie pierwotnej uchwały na 
dwie odrębne , czyli na powołanie samego Branżowego Centrum Umiejętności i drugiej 
uchwały włączającej tę placówkę do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych Nr 2. Taki stan 
prawny będzie jednocześnie pozwalał i ułatwiał dalsze wdrażanie nowych przepisów prawa 
w jednostce oświatowej finansowanej poza planem finansowym jednostki ze środków 
Krajowego Planu Odbudowy i samego projektu unijnego. Wiązać się to będzie nadal 
prawdopodobnie z nowymi licznymi stanowiskami, interpretacjami przepisów przez Fundację 
Rozwoju Systemu Edukacji, która jest operatorem Krajowego Planu Odbudowy w zakresie 
środków finansowych rozdzielanych przez Ministerstwo Edukacji Narodowej. Umożliwi 
również prostą ścieżkę legislacyjną ewentualnych zmian podejmowanych przez Radę Powiatu 
w zakresie BCU, które pozostaje w ramach projektu jednostką oświatową o niejako nadal 
charakterze eksperymentalnym, czy może takim na razie jeszcze nie włączonym w pełni do 
systemu edukacji. Jest to program pilotażowy. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań do przedstawionych projektów uchwał. 
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Odnosząc się do pierwszego projektu uchwały Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej 
Wojciech Hardt poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Odnosząc się do drugiego projektu uchwały Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej 
Wojciech Hardt poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 89/XIII/25 zmieniającą Uchwałę Rady 
Powiatu Grodziskiego Nr 72/XI/25 z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie założenia 
Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki z siedzibą w Grodzisku 
Mazowieckim i włączenia go do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 
w Grodzisku Mazowieckim, ul. Kilińskiego 8c, 05-825 Grodzisk Mazowiecki (protokół 
z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. Uchwała nr 89/XIII/25 zmieniającą Uchwałę Rady Powiatu 
Grodziskiego Nr 72/XI/25 z dnia 27 lutego 2025 r. w sprawie założenia Branżowego 
Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim 
i włączenia go do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku 
Mazowieckim, ul. Kilińskiego 8c, 05-825 Grodzisk Mazowiecki stanowi załącznik nr 14 
do niniejszego protokołu). 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 90/XIII/25 w sprawie włączenia 
Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki z siedzibą 
w Grodzisku Mazowieckim do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 
w Grodzisku Mazowieckim (protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu 
Grodziskiego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. Uchwała nr 90/XIII/25 
w sprawie włączenia Branżowego Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki 
z siedzibą w Grodzisku Mazowieckim do Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 
w Grodzisku Mazowieckim stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu). 

5.7 zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego na lata 2025 - 2035 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Szadkowska. Skarbnik poinformowała, 
że zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczą zmian załącznika nr 1 oraz załącznika 
nr 2. W załączniku nr 1 zostają dostosowane kwoty w Wieloletniej Prognozie Finansowej do 
zmian dokonywanych w uchwale budżetowej. 
Dochody ogółem są zwiększone o 749 855,25 zł, natomiast wydatki zwiększono 
02273115,25 zł. Dochody ogółem po dokonaniu zmian wynoszą 210 326 938,12 zł, natomiast 
wydatki ogółem wynoszą 227 121 285,35 zł, w tym wydatki majątkowe 36 814 273,14 zł. 
Wynik jest deficytowy i wynosi minus 16 794 347,23 zł. Dokonano również zmian 
w przychodach. Zostały one zwiększone o 1 023 260 zł i po zmianach wynoszą 
19294347,23 zł. Odnośnie zmian dokonanych w załączniku numer 2, to zostały wprowadzone 
dwie zmiany dotyczące przedsięwzięć, które są już umieszczone w przedsięwzięciach do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Te zmiany dotyczą przedsięwzięcia: kształcenie i szkolenie 
zawodowe i drugie przedsięwzięcie prowadzenie na terenie powiatu grodziskiego lub 
powiatów sąsiednich całodobowej placówki opiekuńczo-wychowawczej typu socjalizacyjnego 
dla 14-ciorga dzieci. Ponadto do Wieloletniej Prognozy Finansowej wprowadzono dwa 
przedsięwzięcia: rozbudowa drogi powiatowej 1521 w zakresie budowy ciągu pieszo
rowerowego od miejscowości Huta Żabiowolska, ulica Główna do miejscowości Kaleń i drugie 
przedsięwzięcie - rozbudowa drogi powiatowej 1519 w zakresie budowy ciągu pieszo
rowerowego na odcinku od miejscowości Żelechów do miejscowości Kaleń ulica Główna. Te 
dwa przedsięwzięcia do tej pory były w budżecie roku 2025 a zostają wydłużone do roku 2026. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała , że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 91/X1I1I25 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Grodziskiego na lata 2025 - 2035 (protokół z głosowania 
imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. Uchwała nr 91/XIII/25 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Grodziskiego na lata 2025 - 2035 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu). 

5.8 zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2025 rok 

W punkcie tym głos zabrała Skarbnik Ewa Szadkowska informując, że wymieni tylko 
najistotniejsze zmiany. 
Po stronie dochodów są to następujące kwoty: 

• 750 000,00 zł - dochody z tytułu pomocy finansowej z budżetu Gminy Grodzisk 
Mazowiecki na przebudowę drogi powiatowej ulicy Okulickiego w zakresie budowy 
skrzyżowania typu rondo oraz na zakup kruszywa do remontu dróg. Na przebudowę 
drogi jest 700000,00 zł, natomiast 50 000,00 zł na zakup kruszywa; 

• 300 000,00 zł - dotacja z budżetu Miasta Milanówek na rozbudowę drogi ulicy Średniej, 
zgodnie z podjętą uchwałą; 

• 200000,00 zł - dotacja z Gminy Jaktorów na modernizację ewidencji gruntów 
i budynków dla Gminy Jaktorów; 

• 300 000,00 zł dla Szpitala. Jest to dotacja również z Gminy Jaktorów na zakup sprzętu 
medycznego dla potrzeb Oddziału Urologicznego. 

Dochody zmniejszenie: 
• 1 150000,00 zł. Jest to zmniejszenie dotacji, zgodnie z decyzją Wojewody 

Mazowieckiego na modernizację budynku Komendy Powiatowej Państwowej Straży 
Pożarnej . Ta sama kwota znajduje się również po wydatkach zmniejszenie. 

Wydatki zwiększenie: 
• 1 700000,00 zł w drogach publicznych powiatowych - przebudowa drogi powiatowej 

ulicy Okulickiego w zakresie budowy skrzyżowania typu rondo na skrzyżowaniu ulic 
Okulickiego i 3 Maja. W tej kwocie jest 700000,00 zł dotacja z Gminy Grodzisk 
i 1 000 000,00 zł środki własne ; 

• 1 000 000,00 zł - zwiększenie wydatków na realizację zadania rozbudowa drogi ulicy 
Średniej w miejscowości Milanówek oraz w miejscowości Opypy (300 000,00 zł to 
dotacja z Miasta Milanówek, 700000,00 zł środki własne); 

• 300 000,00 zł na realizację zadania rozbudowa drogi powiatowej 1504 w Opypach, 
Gmina Grodzisk Mazowiecki; 

• 200 000,00 zł - dotacja z Gminy Jaktorów na zadanie modernizacja ewidencji gruntów 
i budynków dla Gminy Jaktorów; 

• 356 800,00 zł w pozostałej działalności - realizacja projektu grantowego 
"Cyberbezpieczny Samorząd" . Są to środki w wysokości 157440,00 zł 
z dofinansowania z Funduszu Europejskiego na rozwój cyfrowy i kwota środków 
własnych w wysokości 199360,00 zł; 

• 150000,00 zł w rozdziale Komendy Wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej, kwota 
przeznaczona na wpłatę na Fundusz Wsparcia Komendy, na dofinansowanie zakupu 
nowego lekkiego samochodu ratowniczo-rozpoznawczego dla Komendy Powiatowej 
PSP w Grodzisku Mazowieckim; 

• 300 000,00 zł na zakup sprzętu medycznego dla potrzeb Oddziału Urologicznego 
Szpitala Zachodniego. 
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Po stronie wydatków zmniejszenie: 
• zdejmowane są środki w wysokości 1 000000,00 zł z zadania: budowa drogi 

powiatowej 1504 ulicy Gościnnej w miejscowości Radonie i Opypy. 

W wyniku wprowadzonych zmian zwiększa się deficyt budżetowy o 1 523260,00 zł. 

Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Publicznych Małgorzata Sędzińska 
poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Rada Powiatu Grodziskiego podjęła uchwałę nr 92/XIII/25 w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej Powiatu Grodziskiego na 2025 rok (protokół z głosowania imiennego 
radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr 92/XIII/25 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Grodziskiego na 
2025 rok stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu). 

Ad. 6 Ocena stanu sanitarnego Powiatu Grodziskiego w 2024 roku. 

Ocenę stanu sanitarnego Powiatu Grodziskiego w 2024 roku przedstawiła, w formie 
prezentacji, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny, Dyrektor Halina Sankowska. 

Ocena wraz z prezentacją stanowią załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Radny Robert Nowecki podziękował za zeszłoroczną interwencję i umieszczenie informacji 
o Narodowym Kleszczobraniu na stronie Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej oraz zapytał, czy 
w ostatnim roku odnotowane były przypadki gorączki krwotocznej krymsko-kongijskiej. 

Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała, że na szczęście w powiecie grodziskim nie 
mieliśmy tego typu przypadków ani podejrzeń tego typu przypadków. Dodała, że ludzie w tej 
chwili podróżują. I przed wyjazdami na stronach zarówno Stacji jak i Głównego Inspektoratu 
Sanitarnego, znajdą wszyscy informacje o tym, jakie szczepienia powinni przeprowadzić przed 
wyjazdem w tereny zagrożone różnego rodzaju chorobami. PSS-E zaleca wszystkim przed 
wyjazdami w tereny, w których te choroby występują endemicznie, żeby jednak sięgnęli po 
literaturę, po wiedzę fachową, medyczną. 

Radna Krystyna Demska-Olbrychska przedstawiła ogólną refleksję dotyczącą oceny stanu 
sanitarnego powiatu grodziskiego. 

Radna Agnieszka Gryzik zapytała o niepożądane odczyny poszczepienne. 

Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała, że mamy około 18 tysięcy wydanych szczepionek 
w roku. Natomiast niepożądanych odczynów poszczepiennych mamy 13 przypadków, z czego 
9 to są zaczerwienienia ręki. Dyrektor dodała, że kiedyś tego typu niepożądane odczyny, które 
występowały u dziecka, a więc podwyższona temperatura, zaczerwienie ręki, w ogóle nie były 
zgłaszane do lekarza. Po prostu traktowano to jako normalną reakcję immunologiczną na 
wprowadzoną szczepionkę. Jednakże mieliśmy dwa przypadki, które mogły budzić nasze 
wątpliwości, jeżeli chodzi o reakcję immunologiczną organizmu, bo to jest naprawdę 
indywidualna reakcja. Dyrektor podkreśliła, że tak naprawdę każdy preparat, czy to będzie 
szczepionka, czy to będzie tabletka przeciwbólowa, może wywołać reakcję alergiczną. 
Jesteśmy indywidualnościami, jeżeli chodzi o nasz organizm i nasze zdrowie. I reagujemy 
w sposób indywidualny na każdą substancję, która jest wprowadzana do naszego organizmu. 
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Główny Inspektor Sanitarny i Dyrektor są w pełni świadomi, że przede wszystkim trzeba mieć 
pewność, że szczepionki są bezpieczne, są badane przez laboratoria, że są coraz 
doskonalsze, coraz lepszej jakości. I badane są na dużych populacjach pacjentów po to, 
żebyśmy czuli się bezpieczni przy podaniu szczepionki. Także nie bójmy się szczepień, 
a miejmy na uwadze to, że jest grono dzieci czy osób starszych, ciężko chorych, onkologicznie 
chorych, którzy nie mogą być zaszczepieni z powodów zdrowotnych na inne choroby. I osoby 
te są bezbronne, kiedy w populacji mamy niedobory szczepień , czyli mamy wyszczepialność 
na poziomie 50% w stosunku do tego, co powinno być. W związku z tym mamy do czynienia 
niestety z problemem populacyjnym. Jeżeli populacja będzie wyszczepiona, na poziomie 
ponad 90% możemy w miarę czuć się bezpiecznie, że te choroby nie zapanują u nas, że nie 
zdominują naszego społeczeństwa. 

Radna Agnieszka Gryzik dodała , że niepożądane odczyny poszczepienne to jest zn ikomy 
promil, że są ruchyantyszczepionkowe i jakieś opinie, że jest tyle tych odczynów 
niepożądanych, co jest po prostu bzdurą jedną wielką oraz zapytała, jaki jest w powiecie 
procent wyszczepienia, czy dochodzimy do tych 90% czy też jest tragiczny spadek? 

Dyrektor Halina Sankowska odpowiedziała, że prowadzimy statystykę w zależności od 
każdego rodzaju szczepionki. To jest tak, że kiedy dzieci są szczepione w szpitalu zaraz po 
urodzeniu, to ta wyszczepialność dla tego wieku jest dobra. Przekracza 90%. Natomiast potem 
z każdym rocznikiem uchylających się od szczepień przybywa. Natomiast kiedy pojawia się 
choćby jeden przypadek, tak jak w Polsce pojawiła się błonica, to naraz robi się panika 
i wszyscy uzupełniają szczepienia. Wtedy przypominają sobie, że trzeba dziecko zaszczepić, 
a jest to w stałym kalendarzu szczepień . 

Innych uwag ani pytań radni nie wnieśli . 

Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński poinformował , że przyjmujemy pozytywnie ocenę 
stanu sanitarnego. 

Ad. 7 Informacje Zarządu Powiatu Grodziskiego: 

7.1 o wykonaniu uchwał Rady Powiatu Grodziskiego, 
7.2 o pracy Zarządu w okresie między sesjami. 

Starosta Marek Wieżbicki poinformował , że na ostatniej sesji Rady Powiatu w miesiącu marcu 
podjętych było 9 uchwał. Trzy z nich trafiły do Regionalnej Izby Obrachunkowej, a mianowicie: 
uchwała o zmianie uchwały budżetowej oraz uchwała o zmianie wieloletniej prognozy 
finansowej, ale także została wysłana do Regionalnej Izby Obrachunkowej uchwała w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek niepublicznych 
prowadzonych na terenie powiatu grodziskiego przez osoby fizyczne i osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. Natomiast wszystkie uchwały zostały przesłane 
do Nadzoru Prawnego Wojewody Mazowieckiego. Na dzień dzisiejszy nie ma informacji 
o wdrożonych postępowaniach nadzorczych. 

Następnie Starosta przedstawił informacje o pracy Zarządu w okresie między sesjami, 
natomiast zmiany w uchwale budżetowej omówiła Skarbnik Ewa Szadkowska. 

Informacje stanowią załącznik nr 22 do niniejszego protokołu . 

Radni nie wnieśli pytań . 
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Ad. 8 Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu Grodziskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Sławomir Kamiński przypomniał radnym o obowiązku złożenia 
oświadczenia majątkowego za rok 2024 do 30 kwietnia według stanu na dzień 31 grudnia 
2024. 

Ad. 9 Interpelacje i zapytania. 

Radni nie wnieśli interpelacji ani zapytań. 

Ad. 10 Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Radni bez uwag przyjęli protokół z XII sesji Rady Powiatu. 

Protokół z głosowania imiennego radnych Powiatu Grodziskiego stanowi załącznik nr 23 do 
niniejszego protokołu. 

Ad. 11 Sprawy różne i wolne wnioski. 

Radny Marcin Markowski przekazał pismo Sołtysa Wólki Grodziskiej, zawierające prośbę 
o uregulowanie i upłynnienie ruchu na skrzyżowaniu ulicy Wspólnej (droga powiatowa nr 1507) 
z ulicą Zachodnią oraz drogą z sołectwa Wólka Grodziska. 

Radny Łukasz Śliwerski przekazał petycję mieszkańców Gminy Jaktorów w sprawie 
ustanowienia obszaru zabudowanego na drodze powiatowej 1516 (ul. Kaska) w miejscowości 
Stare Budy oraz petycję w sprawie ustanowienia obszaru zabudowanego na drodze 
powiatowej nr 1514 (ul. Armii Krajowej) w miejscowości Budy Zosine. 

Radny Robert Nowecki zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie ścieżki pieszo-rowerowej na 
ul. Słowika w Zarębach, ponieważ jest ona rozjeżdżana przez samochody ciężarowe. 

Innych spraw różnych radni nie wnieśli. 

Ad. 12 Zamknięcie XIII sesji Rady Powiatu Grodziskiego. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Sławomir Kamiński o godz. 1840 

zamknął XIII sesję Rady Powiatu Grodziskiego. 

Protokołowała: Ewa Tatarek 
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